
Protokół Nr  4/2014 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w dniu 3 marca 2014 r. 
 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
 
Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie miasta Białogard, 

b) wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych będących w posiadaniu Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością 
Regionalne Wodociągi i kanalizacja w siedzibą w Białogardzie na obszarze miasta 
Białogard, 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach 
pomocy regionalnej na wspieranie nowych inwestycji lub tworzenie nowych miejsc pracy 
związanych z nową  inwestycją na terenie miasta Białogard, 

 d) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2014. 
 e) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard. 
3. Sprawy różne. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 

 
 

Ad 1  

Posiedzenie o godz. 14.00 „otworzył i prowadził” Przewodniczący Komisji – Stefan 
Purol. Komisja przyjęła protokoły z dwóch poprzednich Komisji oraz przedstawiony 
porządek, głosując: za-5 (jednogłośnie).   
 

Ad 2 

Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące projekty uchwał w sprawie: 
 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości w ramach 
pomocy regionalnej na wspieranie nowych inwestycji lub tworzenie nowych miejsc pracy 
związanych  z nową  inwestycją na terenie miasta Białogard, 

Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
Z.Jonko –  pytał  odnośnie  zapisu  w pkt 3 dotyczącym udzielenia pomocy do 30 czerwca 

2014 r. oraz publikacji w Dzienniku Urzędowym Woj. Zachodniopomorskiego? 
Skarbnik – odpowiedziała, że w uchwale jest podany  Dziennik Urzędowy z 2013 r. 
Z.Jonko – pytał dlaczego nie dodano dla nowo powstałych mikro i małych przedsiębiorstw 

zapisów dotyczących zakupów nieruchomości? 
Burmistrz – odpowiedział, że nie pozwalają na to kwestie prawne. Nie można swobodnie 

decydować o działkach? 
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W.Czurko – pytał co wpłynęło na takie opóźnienie, bo uchwała nie będzie obowiązywania od 
1 stycznia 2014 r.? 

Burmistrz – odpowiedział, że uchwała początkowo została przedłużona do końca roku. 
Skarbnik – dodała, iż przepisy unijne weszły na ostatnią chwilę. W tym czasie nie było 

żadnych wniosków. 
 

Po wyczerpaniu dyskusji Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 
za-5 (jednogłośnie). 

 
 d) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2014. 
Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
M.Chmielewski – pytał z jakiego tytułu są odsetki? 
Skarbnik -  odpowiedziała, że z zasobów komunalnych, czynszów komunalnych. 
M.Chmielewski – pytał o zakup usług remontowych? 
Skarbnik – odpowiedziała, że zaplanowano 650 tys. zł, teraz jest 456 tys. zł. Takie są 

możliwości realizacyjne przez spółkę  Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. 
Z.Jonko – pytał w jakiej kwocie będzie  dofinansowanie psa policyjnego dla Policji? 
Skarbnik –  odpowiedziała, że w kwocie 4,5 tys. zł. 
M.Chmielewski – pytał o zakup iluminacji świetlnych? 
Skarbnik – odpowiedziała, że to dotyczy zakupu choinki i fontanny w parku Orła Białego. 
W.Czurko – pytał o plan spółki  Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej? 
Skarbnik - odpowiedziała, że pierwotny plan jak spółka powstawała był liczony statystycznie. 

Realizacja dochodów za 2013 r. pokazała, że wydatki były wyższe to obecnie obowiązuje 
wyższa kwota. 

W.Czurko – pytał  jak się udało zaoszczędzić na energii aż 826 tys. zł? 
Skarbnik – odpowiedziała, że to nie jest oszczędność a zmiana planu pierwotnego spółki.  
W.Czurko – pytał czy to co spółka zaplanowała zostało zapisane? 
Skarbnik – odpowiedziała, że nie dało się wprowadzić tych planów.  
Burmistrz – wyjaśnił, że funkcjonowanie zakładu budżetowego w starym wydaniu i 

dokładanie zadań miało na celu przygotowanie do przekształcenia zakładu w spółkę. 
Organizacyjnie wszystko się udało, ale księgowo nie. W spółce obowiązują inne zasady 
finansowe, większość rzeczy przechodzi przez budżet Miasta, dlatego należało 
uporządkować zaległości. Dopiero teraz pojawiające się  kwoty mogą być zaskakująco 
duże. Korekty wynikają z nowego systemu liczenia.  

Z.Jonko – pytał o transport i łączność, gdzie  zaoszczędzono 2,5 tys. zł, przy czym na zakup 
energii zaplanowano 3,5 tys. zł a zmieniono na 0 zł? 

Skarbnik – odpowiedziała, że na zakup energii zdjęto 3,5 tys. zł, bo to  dotyczy zarządzania 
przystankami autobusowymi. Pierwotnie błędnie zapisano tą kwotę. 

W.Czurko – pytał odnośnie dofinansowania w kwocie 4,5 tys. zł psa dla Policji, kiedy to się 
zwróci? 

Burmistrz – odpowiedział, że to taka sama inwestycja jak w oświatę - dzieci i młodzież.  
 

Po wyczerpaniu dyskusji Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 
za-5 (jednogłośnie). 
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 e) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard. 
Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 

 
 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 
za-5 (jednogłośnie).  

 
 

a)  przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie miasta Białogard, 
Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
W.Czurko – pytał czy radni wiedzą o ile zmniejsza się w Szczecinku stawka za wodę i ścieki? 
Burmistrz – odpowiedział, że na cenę wody wpływają zwroty, a w Szczecinku otrzymali 

olbrzymie zwroty.  
W.Czurko – powiedział, że w Szczecinku opłata stanieje o 26 groszy (artykuł „Głosu 

Koszalińskiego”  z 3 marca 2014 r.) 
Z.Jonko – pytał odnośnie uzasadnienia czy przedłużenie taryf spowoduje ujednolicenie taryf 

dla  wszystkich gmin? 
Burmistrz – odpowiedział, że nie. Tu chodzi o ujednolicenie terminu. Mamy 33% udziału w 

spółce, co powoduje, że jesteśmy na  pozycji lidera. 
B.Stanczewski – pytał o problem udziału burmistrzów w spółce wynikający z  sobotniej 

prasy? 
Burmistz – odpowiedział, że z przepisów wynika, iż burmistrzowie w spółce nie powinni 

zasiadać. Wojewoda nie chciał się wgłębiać w ten problem. Sprawa dotyczy Burmistrza 
Białogardu, Burmistrza Karlina i Wójta Gminy Białogard. Burmistrz uważał, że 
burmistrzowie muszą pilnować swoich interesów. To podciągnięto pod zakaz prowadzenia 
działalności gospodarczej. 

B.Stanczewski – powiedział, że na bieżący rok RWiK zwiększa wydatki inwestycyjne o ponad 
1 mln zł. 

Burmistrz – stwierdził, że otrzymał dokumenty i okazało się, iż RWiK poszedł na łatwiznę, bo 
to co było z amortyzacji zaplanowano 1 mln zł czy 1,5 mln zł na oczyszczalnię ścieków. 
Burmistrz zauważył to i prosił o zaplanowanie z tych środków inwestycji dla mieszkańców 
Białogardu a na inne zadania jak oczyszczalnia ścieków Burmistrz proponował 
skorzystanie z innych źródeł jak np. z kredytu. Burmistrz z amortyzacji proponował także 
zrealizować dojazd do RWiK.  

O godz. 14.00 wyszedł radny W.Czurko. W posiedzeniu uczestniczyło 4 radnych. 
 

Po wyczerpaniu dyskusji Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 
za-4 (jednogłośnie) . 

 
b) wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych będących w posiadaniu Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością 
Regionalne Wodociągi i kanalizacja w siedzibą w Białogardzie na obszarze miasta 
Białogard, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu, materiał będzie korygowany 
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Głos w dyskusji zabrali: 
S.Purol – pytał odnośnie budowy sieci kanalizacji sanitarnej wraz z odgałęzieniami ul. 

Asnyka, czy ten odcinek ma  aż 360 m? 
Burmistrz – odpowiedział, że to dotyczy działek przy ul. Asnyka (wjazd od ul. 1 Maja, po 

składzie drewna firmy Pomerania). 
Z.Jonko – pytał o budowę sieci wodociągowej  przy ul. Piastów, o który odcinek chodzi? 
Burmistrz – odpowiedział, że chodzi o teren przy garażach. Burmistrz proponował 

wyjaśnienie innych szczegółowych kwestii na sesji przez Prezesa RWiK. 
 

Po wyczerpaniu dyskusji Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały, głosując: 
za-4 (jednogłośnie) . 

 
Ad 3  

W sprawach różnych radni poruszyli następujące sprawy: 

M.Chmielewski – poruszył sprawę uregulowania ruchu na ul. Chopina, przy Szpitalu 
Rehabilitacyjnym, wnioskując o postawienie na tym odcinku  znaku zakaz postoju. Stojący 
sznur samochodów aż do ul. Św. Jerzego utrudnia przejazd tym odcinkiem. 

Burmistrz – zaprosił, aby w obecności Naczelnika Wydz. GK przedstawić sprawę. 
 M.Chmielewski – poruszył kolejną sprawę dotyczącą zamontowania dwóch spowalniaczy na 

ul. Chopina, bo rajdowcy jeżdżą z nadmierną prędkością aż do końca ulicy. 
Burmistrz – odpowiedział, że jest przeciwnikiem spowalniaczy, ale rozważy tą sprawę.  
B.Stanczewski – pytał na jakim etapie organizacji jest spółka BOSiR? Radny pytał czy jest 

zaplanowana  rezerwa na zatrudnienie osoby obsługującej organizacyjnie spółkę? 
Burmistrz – odpowiedział, że wszystko w sensie merytorycznym będzie prowadził Urząd. 

Mamy fachowców w zamówieniach publicznych, w prowadzeniu spółek. BOSiR podchodzi 
do tego w sposób nowoczesny.  

S.Purol – pytał odnośnie sprawy sieci kablowych, czy sprawa została już załatwiona? 
Burmistrz – odpowiedział, że nie ale miał od Pana Szyperskiego telefon, iż jest szykanowany, 

a dane na Komisji przedstawił w dobrej wierze.  
 

Wyniku wyczerpania dyskusji Przewodniczący Komisji zamknął w/w punkt. 

 
Ad 4  
Po wyczerpaniu tematyki o godz.  14.35  zakończono posiedzenie.  
Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

        Przewodniczący  Komisji 

                    Stefan Purol  
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